

# Media Advisory

## Directorate of Communication

Ref: MA093b09

Tel. +33 (0)3 88 41 25 60

Fax +33 (0)3 88 41 39 11

Internet: [www.coe.int](http://www.coe.int)

e-mail: [pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)



### 47 member States

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Montenegro  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav  
Republic of  
Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

Strasbourg, 08.09.2009

## European prison directors to discuss prison overcrowding

**Date:** 9-11 September 2009

**Location:** Edinburgh, Scotland (Roxburghe Hotel, 38 Charlotte Square)

**Organised by:** the Council of Europe and the Scottish Prison Service

**Description:** Under the theme "*Overcrowded prisons: looking for solutions*", the 15th Council of Europe Conference of Directors of Prison Administration will bring together European directors of prison administrations, prison professionals, international experts and NGOs.

The participants will examine issues related to the treatment of long-term prisoners, pre-trial detainees and foreign nationals in prison as well as opening prisons to society for better preparing release and reintegration. The conference will look at ways of reducing overcrowding of prisons and of reserving the use of imprisonment for offenders who cannot be dealt with effectively by community sanctions and measures.

[Conference website](#)

## Des directeurs d'administrations pénitentiaires européennes discuteront du surpeuplement pénitentiaire

**Date :** 9-11 septembre 2009

**Lieu :** Edimbourg, Ecosse (Roxburghe Hotel, 38 Charlotte Square)

**Organisé par :** le Conseil de l'Europe et le Service pénitentiaire de l'Ecosse

**Description :** Sous le thème « Prisons surpeuplées : à la recherche de solutions », la 15<sup>e</sup> Conférence des directeurs d'administration pénitentiaire du Conseil de l'Europe réunira des directeurs d'administrations pénitentiaires européennes, des professionnels dans le secteur pénitentiaire, des experts internationaux et des ONG.

Les participants examineront des questions relatives à la prise en charge des détenus condamnés à de longues peines, des détenus en détention provisoire, des ressortissants étrangers en prison, et débattront de l'ouverture des prisons vers la société afin de mieux préparer la sortie et la réinsertion des détenus. La conférence vise à identifier les moyens de réduire le surpeuplement des prisons et de limiter le recours à l'emprisonnement aux délinquants qui ne peuvent pas être pris en charge efficacement par le biais de sanctions et mesures appliquées dans la communauté.

[Site web de la conférence](#)

**Press contact:** Jaime Rodriguez, Tel +33 (0) 390 21 47 04, [jaime.rodriguez@coe.int](mailto:jaime.rodriguez@coe.int)

To receive our press releases by e-mail, contact: [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.